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1. Wat is de aanleiding?

Op 9 februari 2021 hebben wij vragen van de PvdA ontvangen over 
jongeren en corona. Hierbij ontvangt u onze beantwoording.

• Herkent het college de problematiek bij de jeugd, zoals die in de 
brandbrief aan het demissionaire kabinet en de Tweede Kamer, wordt 
geschetst? 

Het college herkent de geschetste problematiek en wethouder Verheij 
heeft, in gezamenlijkheid met de andere wethouders in Zuid-Holland Zuid 
de brandbrief, digitaal, ondertekend.

• Is er zicht op de onderwijsachterstanden? En zo ja, zijn deze 
toegenomen? 

Wij hebben gemiddeld om de twee weken contact met alle 
schooldirecteuren over de situatie en het zicht op de (kwetsbare) 
kinderen. Uit deze gesprekken kunnen wij concluderen dat er bij een 
aantal kinderen onderwijsachterstanden zijn ontstaan als gevolg van de 
coronapandemie en de daaruit volgende coronamaatregelen. Recent 
overleg laat zien dat er pas na de voorjaarsvakantie getoetst gaat worden 
dus concreet is er niets aan te geven. Wel geven de directies aan niet 
alleen naar de prestaties te kijken maar naar de gehele ontwikkeling van 
het kind. Zowel door de kinderen, als ouders als leerkrachten is 
ontzettend hard gewerkt het afgelopen jaar. Dat moeten we zeker 
onderkennen. 

Tijdens het bestuurlijk platform Passend Verbinden bleek dat de 
schooluitval bij het MBO is verdubbeld ten opzichte van een jaar eerder.

Vanuit het ministerie van OCW is aangegeven dat er in februari 2021 
meer informatie komt over het zogeheten nationaal programma voor 
onderwijs na corona. Dit nationaal programma biedt interventies voor o.a. 
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basisscholen om onderwijsachterstanden terug te dringen. Als gemeente 
houden wij de informatie hierover in de gaten en zullen deze met de 
scholen delen, zodra er meer bekend is.

• Neemt de druk op de jeugdhulp van met name de inzet van 
jeugdpsychiaters toe, zoals op verschillende plekken in het land het geval 
is? En gaat het hier dan ook om klachten als somberheid, angst, 
slaapproblemen, eetstoornissen en gevoelens van eenzaamheid? 

We zagen in de eerste lockdown geen gestegen vraag in het CJG. Op dit 
moment ligt die iets hoger dan gemiddeld. Of er extra inzet van 
jeugdpsychiaters is kunnen wij niet zien onze data, die geeft alleen 
zorginstellingen weer. Over de aard van de klachten wordt vanwege 
privacy geen data met ons gedeeld.

• Hoe staat het met de meldingen van kindermishandeling en 
huiselijk geweld? Nemen deze ook in Alblasserdam toe? 
• Is er een toename in het aantal crisismeldingen en -opnames? 

Uit het dashboard blijkt dat er in 2020 gemiddeld 3 crisis interventies per 
maand zijn, in november en december waren dat er 5.De gemiddelde 
kosten per cliënt zijn rond de € 1000,= waaruit wij opmaken dat er sprake 
is geweest van lichte interventies. Ter vergelijk in 2019 waren dat 2 
cliënten met een gemiddelde prijs van € 2000,=.

Vanuit Veilig Thuis kregen we de volgende informatie:
. 

Er is een stijging van de meldingen, maar of deze te relateren is aan 
corona is niet  terug te zien ook landelijk hebben wij dat beeld niet (zie in 
de bijlage onze correspondentie vanuit het Landelijk Netwerk Veilig Thuis 
n.a.v. soort gelijke vraag). Dit omdat we over de gehele regio een groei 
hebben waargenomen m.b.t. meldingen over het gehele jaar heen.

Concreet voor Alblasserdam: 
Adviezen:
In 2019 waren dit 106 adviezen
In 2020 waren dit 69 adviezen
Er is geen directe verklaring waarom er 37 adviezen minder zijn. Dit kan 
door Corona komen dat men nu minder snel ergens komt en dus minder 
snel iets ziet en daar advies over wil. Interessant in deze is de vraag wat 
laat 2021 ons straks zien aan een beeld.

Meldingen:
In 2019 waren dit 151 meldingen
In 2020 waren dit 157 meldingen

Of er sprake is van een toename in het aantal crisismeldingen is in de 
aantallen niet terug te zien. Wel is het algemene beeld dat over heel de 
regio dat we momenteel heftigere problematiek zien.
Echter in aantallen is dit niet uit te drukken. Wel is het zo dat deze 
situaties gelijk door ons worden opgepakt.

• Is er een ‘crisisoverleg’ met zorg en onderwijs, waar de acute 
problemen voor de jeugd worden besproken en aangepakt? Worden er 
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daar interventies gepleegd, wanneer de problemen structureel blijken te 
zijn? Zo nee, is het college bereid om hierover het gesprek aan te gaan? 

Er is geen 'çrisisoverleg' met zorg en onderwijs. De bestaande structuur is 
voldoende. Op de scholen is elke week schoolmaatschappelijk werk 
aanwezig, die kunnen opschalen naar Stichting Jeugdteams, in alle 
scholen zijn ondersteuningsteams van specialisten om problemen van 
kinderen te bespreken en eventueel aan te pakken.

• Door te focussen op crisissituaties voorkomen we mogelijk extra 
problemen in de toekomst. Kinderen met lichtere problemen worden niet 
geholpen en dit kan leiden tot grotere problemen. Is er sprake van 
uitgestelde (jeugd)zorg? 

Er is nadrukkelijk geen sprake van uitgestelde jeugdzorg. Iedere 
aanmelding wordt door een team op zorgzwaarte geschat (triage). Het is 
wel ook onze zorg dat we onvoldoende in staat zijn om op lichtere vragen 
in te stappen omdat onze formatie van de stichting Jeugdteams naar de 
zwaardere vragen gaat. Daarnaast hebben we helaas een wachtlijst maar 
alle gezinnen zijn in beeld en kunnen bellen als de situatie verandert.

• Wat is het plan voor de scholen in onze gemeente voor de 
komende maanden en welke rol heeft onze gemeente hierbij? 

We zijn samen met de scholen blij dat de scholen weer open zijn. De 
verantwoordelijkheid voor het geven van onderwijs ligt bij de 
schoolbesturen. Als gemeente houden we contact met de scholen om 
hen eventueel te ondersteunen. Vanuit het ministerie van OCW is 
aangegeven dat er in februari 2021 meer informatie komt over het 
zogeheten nationaal programma voor onderwijs na corona. Dit nationaal 
programma biedt interventies voor o.a. basisscholen om 
onderwijsachterstanden terug te dringen. Als gemeente houden wij de 
informatie hierover in de gaten en zullen deze met de scholen delen 
zodra er meer bekend is.

• Stelt de gemeente bijvoorbeeld jeugdprofessionals ter 
beschikking aan scholen om problemen te signaleren en met de kinderen 
in gesprek te gaan.

Op iedere school is minstens 1 uur per week een schoolmaatschappelijk 
werkster aanwezig.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders

secretaris burgemeester
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